
Voortgang Hoofdlijnenakkoord 2014-2018 Samen verder, duurzaam en solide 
(februari 2016) 
 
In het Hoofdlijnenakkoord 2014-2018 “Samen verder” zijn de speerpunten en ambities voor de collegeperiode benoemd. Dit akkoord was in april 2014 tussen de in de 
rapportage genoemde coalitiepartners gesloten. In 2016 is de looptijd van het Hoofdlijnenakkoord voor de helft verstreken en in december 2015 is Groen Links tot de coalitie 
toegetreden.  Het Hoofdlijnenakkoord gaat na de toetreding van Groen Links onder de titel “Samen verder, duurzaam en solide”. Dit heeft geleid tot enkele aanpassingen (bijv. 
de uitbreiding van het team sociaal domein met de directeur Bedrijfsvoering). 
 
Coalitie per december 2015: 
 
Dick Verwoert 
Fractievoorzitter D66 
 
 
Frank Masteling 
Fractievoorzitter VVD 
 
 
Renie Vis-de Ceuninck van Capelle 
Fractievoorzitter Streekbelangen 
 
 
Ike Roetman 
Fractievoorzitter ChristenUnie-SGP 
 
 
Linda van Dort 
Fractievoorzitter GroenLinks 
 
De Voorjaarsnota 2016 is een goed moment voor het opmaken van een tussenbalans van de voortgang van het Hoofdlijnenakkoord.  
In onderstaande rapportage is de voortgang op speerpuntniveau per eind januari 2016 weergegeven. Voor de rapportage is het oorspronkelijke Hoofdlijnenakkoord uit 2014 als 
uitgangspunt gehanteerd.   
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Voortgang Hoofdlijnenakkoord 2014-2018 Samen verder, duurzaam en solide 
 
Oorspronkelijke tekst 
 

Realisatie Toelichting 

 gerealiseerd of 
lopend 

 nog te 
realiseren  in 

2017 

 

Inhoudsopgave 
Hoofdlijnenakkoord coalitie Stichtse Vecht 2014-2018  
Proces   
Algemeen  
Beleid  
1. Bestuur en dienstverlening  
2. Veiligheid en handhaving  
3. Leefomgeving en infrastructuur  
4. Sociaal domein: welzijn, (jeugd)zorg, werk en inkomen  
5. Onderwijs en kinderopvang  
6. Cultuur, sport en recreatie  
7. Natuur en milieu (duurzaamheid)  
8. Ondernemen  
9. Bouwen en wonen  
10. Financiering en algemene dekkingsmiddelen inclusief maatschappelijk 

vastgoed  
Samenstelling college, inclusief portefeuilleverdeling  

    

Samen verder 
Hoofdlijnenakkoord coalitie Stichtse Vecht 2014-2018 
 
 
Voor u ligt het hoofdlijnenakkoord van de nieuwe coalitie, getiteld ‘Samen 
verder’. De partijen die hebben deelgenomen aan de coalitie van de 
afgelopen periode, hebben in onderling vertrouwen beleid ontwikkeld en 
uitgevoerd. Op die voet gaan wij samen verder. Dat wil zeggen dat wij het 
beleid voortzetten - en op enkele terreinen intensiveren - en ons inzetten 
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voor een goede onderlinge samenwerking. Maar wij streven ook 
nadrukkelijk naar samenwerking met de gehele raad. En niet in de laatste 
plaats willen wij samenwerken met onze inwoners. Het is de bedoeling dit 
hoofdlijnenakkoord uit te werken tot een raadsprogramma. Ook hierbij 
trekken we samen op, met alle raadsfracties en met maatschappelijke 
organisaties. 
 
Kortom, samen verder: samen als coalitie, samen met de raad en 
samen met en vooral voor onze inwoners! 
 

 
 
Raadsprogramma is gereed. 

Franko Živković-Laurenta 
Fractievoorzitter D66 
Kathalijne de Kruif 
Fractievoorzitter VVD 
Marnix Veldhuijzen 
Fractievoorzitter CDA 
Renie Vis-de Ceuninck van Capelle 
Fractievoorzitter Streekbelangen 
Ike Roetman 
Fractievoorzitter ChristenUnie-SGP 
Mieke Hoek 
Fractievoorzitter Het Vechtse Verbond 
16 april 2014 
 

    

Proces 
 
1. Het college werkt in een open houding met de gemeenteraadsfracties 

dit hoofdlijnenakkoord uit tot een raadsprogramma. Dit gebeurt in de 
periode april-juni 2014 in thematische werksessies. Er is ruimte voor 
inbreng van alle raadsfracties. Maatschappelijke instellingen krijgen 
een uitnodiging om schriftelijk naar het college te reageren en de 
eerder door hen aangeleverde informatie wordt meegenomen. 
Vervolgens wordt het raadsprogramma verwerkt in de begroting. 

    
 
Gereed, ter kennisname aangenomen. 
 
 
 
 
 
Inmiddels gereed incl. wensenlijst met PM-posten. 
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Algemeen 
 
2. Het college staat voor bestuurlijke stabiliteit en continuïteit, zowel naar 

de gemeenteraad als richting de inwoners. Daartoe blijven het college 
en de coalitiepartijen investeren in het onderling vertrouwen en een 
goede relatie met de gemeenteraad als geheel. Ook wordt de 
ingezette lijn van inwonersparticipatie voortgezet. 

 

    
 
 
 
 
 
Participatienota was al vastgesteld, bijbehorend programma nu 
ook. 

3. Het beleid van het college van de periode 2011-2014 wordt op de 
volgende punten gecontinueerd en doorontwikkeld: 

a. Solide financieel beleid; 
b. Gebiedsgericht werken; 
c. Toekomstvisie Focus op Morgen; 
d. Participatie en transparantie; 
e. Veiligheid en handhaving; 
f. Minimabeleid; 
g. Duurzaamheid; 
h. Nuloptie voor coffeeshops, bordelen en gokhallen; 
i. Verkeersbeleid en -standpunten; 
j. Dienstverlening en ICT; 
k. Social return. 
(zie ook bijlage “Hoofdlijnen Coalitieakkoord 2011-2014”)  
 

   Het Hoofdlijnenakkoord “Samen verder” is een voortzetting van 
het in de vorige coalitieperiode ingezette beleid. Daarnaast is het 
beleid op enkele terreinen geïntensiveerd (zie punt 5). De 
doorontwikkeling van de onder a t/m k aangegeven punten is in 
het Hoofdlijnenakkoord op de diverse programma’s in het 
onderdeel Beleid nader uitgewerkt. Op een aantal punten heeft 
een bijstelling van het beleid  plaatsgevonden ten opzichte van 
de vorige coalitieperiode o.a.: 
 
Veiligheid 
Eén van de uitgangspunten in het coalitieprogramma 2011-2014 
was dat de veiligheid in Stichtse Vecht hoge prioriteit heeft en 
dat de huidige aanpak gecontinueerd dient te worden. De top 5 
van veiligste gemeenten is gehaald als het gaat om de grote 
gemeenten in de regio Midden-Nederland en de top 5 van het 
district West Utrecht. Aangezien kleine gemeenten het altijd 
cijfermatig beter doen, is een top 5 plaats onder de veiligste 
gemeenten in de provincie niet realistisch.  
Voor het IVP 2016-2018 hanteren wij een algemene ambitie 
gebaseerd op het huidige veiligheidsbeeld: behoud van het 
huidige veiligheidsniveau en continueren van de aanpak die tot 
dit niveau heeft geleid. 
 
Samenwerking 
Voor wat betreft de samenwerking heeft in de Voorjaarsnota 
2014 een bijsturing plaatsgevonden. Het beleid op dit punt is in 
de Voorjaarsnota 2014 geïntensiveerd (offensiever). We werken 
samen op terreinen waar anderen meer kennis of middelen 
hebben of waar gezamenlijk meer slagkracht is. We schakelen 
tussen vele agenda’s en zoeken stevige partners. 
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4. In de periode 2014-2018 is veel aandacht nodig voor de transities in 
het sociaal domein; er is een stevig fundament vereist. Dit wordt 
bestuurlijk verankerd door aanstelling van een coördinerend 
wethouder en een bestuurlijk team (met de wethouder 
WMO/volksgezondheid en de wethouder sociale zaken/participatiewet 
en jeugdzorg). Daarnaast wordt het college als geheel betrokken. De 
huidige rol van de kerngroep transities sociaal domein, met daarin 
raadsleden uit Stichtse Vecht, Wijdemeren en Weesp, wordt 
gecontinueerd. 

 

   Coördinerend wethouder met bestuurlijk team: gerealiseerd. 
 

5. Het college intensiveert - binnen de budgettaire mogelijkheden - het 
beleid op de volgende terreinen: 

a. Economie; 
b. Toerisme en recreatie; 
c. Sport. 

    
a en b. Topdossier wethouder de Groene 
Jaarlijks € 240.000 (2018 € 145.000) voor deze periode incl. 
toerisme en recreatie 
c. Topdossier wethouder van der Horst 
4x € 244.976 (v.a. 2016, investering) 

 
Beleid 
 

 
 

   

 
1. Bestuur en dienstverlening 
 
• De gemeente staat dicht bij de burger en streeft er naar om bewoners 

zoveel mogelijk te betrekken bij gemeentelijke plannen.  

    
 
Het wijkgericht en participatief werken is uitgangspunt van ons 
handelen. We experimenteren hiermee o.a. met het proefproject 
Nieuwer ter Aar. Verder zijn met de bewonersgroepen 
instrumenten vernieuwd en zijn nieuwe 
samenwerkingsconvenanten aangegaan. Daarnaast zijn de  
platformbijeenkomsten gebruikt om verdere invulling te geven 
aan gebiedsgerichte communicatie. 
 

• Gebiedsgericht werken is de norm voor ambtelijk handelen. Daartoe 
wordt op grond van de evaluatie het gebiedsgericht werken ingebracht 
in de ambtelijke processen. 

   Zie punt 1. Verder wordt aan de nieuwe mindset voor de 
ambtelijke organisatie hard gewerkt door middel van interne 
trainingen, gebiedsgerichte communicatie en de nadere 
implementatie van gebiedsgericht werken in de organisatie. 
 

• Wij willen de klanttevredenheid gericht meten en verbeter-initiatieven 
ontplooien.  

   Vanaf 2014 wordt de klanttevredenheid structureel gemeten op 
verschillende kanalen. Daarbij kunnen klanten ook ideeën ter 
verbetering aangeven. Deze worden zo mogelijk in de 
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processen meegenomen om  aan te (blijven) sluiten bij de 
behoeften van de klant. 

• Inbedding financiële functie en bedrijfsvoering onderbrengen bij een 
directeur bedrijfsvoering. 

 
De directeur bedrijfsvoering gaat deel uitmaken van het team sociaal 
domein (nieuw) 

   Is gerealiseerd door de aanstelling van de directeur 
bedrijfsvoering/adjunct directeur. 
 
Gerealiseerd. 

• De gemeente heeft een voorbeeldfunctie, bijvoorbeeld bij social return, 
duurzaamheid en eigen monumenten. 

   Onze doelen op het terrein van social return zijn gerealiseerd. 
Social return wordt sinds 2013 uitgevoerd en sindsdien worden 
de doelstellingen die we nastreven gerealiseerd. Social return 
draagt in belangrijke mate bij aan het regulier aan het werk 
krijgen van onze bijstandsklanten (ongeveer 20% van de 
uitstroom naar werk wordt gerealiseerd via social return). Ook de 
gemeentelijke organisatie, in haar rol van werkgever, geeft hierin 
het goede voorbeeld door bijstandsklanten een kans te geven 
binnen de gemeentelijke organisatie door hen een baan aan te 
bieden. Enkele voorbeelden hiervan zijn een 
communicatieadviseur, een toezichthouder bij handhaving, een 
archiefmedewerker, een medewerker Financiën voor de 
administratie Sociaal domein en sinds kort ook iemand die een 
baan heeft gekregen bij burgerzaken.  
Onderstaand de resultaten in het kader van social return vanaf 
de start van het social return beleid in 2013: 
2013 
30 bijstandsklanten zijn via social return aan het werk gegaan 
waarvan 5 bij onze gemeentelijke organisatie. Verder zijn 8 
werkervaringsplekken gerealiseerd. 
 
2014 
26 bijstandsklanten zijn via social return aan het werk gegaan 
waarvan 2 bij onze gemeentelijke organisatie.  
 
2015 
31 bijstandsklanten zijn via social return aan het werk gegaan 
waarvan 2 bij onze gemeentelijke organisatie. Verder zijn 3 
werkervaringsplekken gerealiseerd, waarvan 2 binnen onze 
gemeentelijke organisatie.  
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Op het gebied van duurzaamheid zijn diverse stappen gezet, 
zoals:  
- Openbare verlichting: de doelstelling is het areaal te 

verduurzamen. Dit wordt opgepakt bij reguliere vervanging. 
Versnelling daarvan is afhankelijk van de contractvorm die 
met Citytec overeen wordt gekomen.  

- Gemeentelijke voertuigen: In 2015 is bij de vervanging van 
de persoonsauto’s een elektrische auto aangeschaft. In 
2016 zal het 2e perceel in de markt worden gezet waarbij 
minimale CO2 -_uitstoot in relatie tot laagste prijs als criterium 
zal gelden. Daarnaast wordt gezocht naar alternatieven, die 
echter financieel op dit moment nog niet voldoende zijn 
onderbouwd 

- Bij de gebouwen die recent zijn gerenoveerd / verbouwd zijn 
diverse duurzaamheidsmaatregelen getroffen: 

• Goudestein 
Het gebouw is gerenoveerd en een aantal 
duurzaamheidmaatregelen zijn uitgevoerd zoals: het isoleren 
van de zolder, het aanbrengen van kierdichting bij de ramen 
en het plaatsen van HR+ ketels. 

• Gemeentekantoor 
Bij de verbouwing van het Gemeentekantoor zijn onder 
andere het dak geïsoleerd, waar mogelijk verlichting-
bewegingsschakelaars geplaatst, Warmte Koude Opslag 
(WKO) geplaatst, meubel deels hergebruikt. 
Daarnaast leidt het concept van het nieuwe werken tot een 
efficiëntere manier van het gebruik en wordt de ambtelijke 
organisatie in 1 in plaats van 4 panden gehuisvest. In de 
gemeentelijke huisvesting wordt groene stroom en gas 
gebruikt.  

 
Zie voor de onderdelen duurzaamheid en monumenten ook  
hoofdstuk 7 resp. 9. 

• Gemeentebreed streven wij naar het verminderen van regeldruk en het 
versnellen van procedures (project ‘nu al eenvoudig beter’). 

   Het verminderen van de regeldruk en versnellen van procedures 
is opgepakt middels een programmatische aanpak (Stichtse 
Vecht, Goed Geregeld!). De eerste resultaten worden zichtbaar 
en in 2016 volgen er meer. In 2017 zal sprake zijn van een lijst 
met vele zichtbare resultaten. 
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Enkele voorbeelden: Ruimte voor initiatieven: de grens 
waarboven een subsidie moet worden verantwoord is naar 
boven bijgesteld. De voorwaarden voor 
evenementenvergunningen worden door een extern bureau 
vergeleken met andere gemeenten. 
Verminderen administratieve lasten: 15 veelgebruikte 
procedures worden geanalyseerd op administratieve lasten, en 
vergeleken met gemeenten die lage administratieve lasten 
hebben. Waar mogelijk worden de beste voorbeelden toegepast.  
Experimenten met nieuwe manier van werken: Deze winter is 
het bij wijze van pilot mogelijk om zonder vergunning 
kerstbomen in de openbare ruimte te plaatsen, zolang men zich 
maar houdt aan de gestelde voorwaarden.  
Aandacht voor cultuurwaarden Ondernemen en Verbindend 
vermogen: Dit komt vooral tot uitdrukking in de cursus 
Verbindend en Ondernemend Samenwerken, die ruim 150 
medewerkers hebben gevolgd. Hierbij is regelmatig aandacht 
besteed aan het onderwerp deregulering. Ook hebben inmiddels 
7 medewerkers een cursus Lean-management gevolgd. 

• Alle leges worden doorgelicht.     De leges zijn doorgelicht op kostendekkendheid door ANG. De 
doorlichting van de legesverordening moet in 2016/2017 worden 
opgepakt. Daartoe zal een onderzoeksopdracht worden 
geformuleerd. 

• Wij zetten een (in de regio werkende) ‘subsidiespecialist’ in, die onder 
meer kijkt naar wat Europa voor ons kan doen in de zin van 
kennisdeling en subsidies. 

   In de provincie Utrecht werken de beide grote gemeenten, de 
provincie en de kennisinstituten samen in het UEFN : Utrecht 
European Funding Network. Hierin wisselen partners in de 
provincie kennis en ervaring uit, stellen hun Brusselse 
netwerken voor elkaar open en stemmen aanvragen in 
Europese programma’s op elkaar af. De andere 24 gemeenten 
in de provincie kunnen gebruik maken van de kennis die in dit 
netwerk verzameld is. Daarnaast heeft de stad Utrecht samen 
met de provincie Utrecht een programmabureau/steunpunt 
ingesteld waar aanvragen uit de regio getoetst kunnen worden 
alvorens deze bij de EFRO webprotal in te dienen. Verder heeft 
de stad Utrecht de U10 gemeenten aangeboden als 
vraagbaak/potaal te fungeren voor Europese subsidies. 
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Ondernemers die geïnteresseerd zijn in Europese subsidies 
kunnen aankloppen bij de Economic Board Utrecht. 

• Regionale samenwerking is zowel gericht op Utrecht (U10) als de 
regio Amsterdam (Noordvleugel).  

   2015 was een bijzonder jaar voor de regionale samenwerking in 
Utrecht, en 2014 een belangrijk voorbereidend jaar. In 2015 
hebben 10 gemeenteraden ingestemd met de liquidatie van 
Bestuur Regio Utrecht en groen licht gegeven voor de 
voortzetting van de samenwerking in het U10 netwerk. Het was 
het eerste volledige jaar waarin 10 gemeenten lichtvoetig 
samenwerkten op diverse thema’s Economie, RO en Wonen, 
Verkeer, Sociaal domein, Energietransitie en recentelijk Asiel en 
Integratie. In het U10 jaarverslag 2015 wordt per bestuurstafel 
de voortgang besproken. Voor de bestuurstafel Economie heeft 
Stichtse Vecht de trekkersrol ingevuld door wethouder de 
Groene. 
 
Een andere belangrijke samenwerking in de regio Utrecht betreft 
de EconomicBoardUtrecht (EBU). De EBU heeft de afgelopen 
periode goede resultaten geboekt in maatschappelijke opgaven 
die ook op de agenda’s van gemeenten staan en die ons binden. 
De EBU helpt gemeenten om deze opgaven mede te realiseren 
en om te buigen tot economische kansen. Zij doen dat langs de 
actielijnen groen, gezond en slim. Deze actielijnen zijn tevens 
overgenomen in de U10 ruimtelijke-economische koers. In de 
voortgangsrapportage aan de Provinciale Staten staat 
beschreven wat er zoal is gerealiseerd. 
 
De U10 neemt tevens deel aan het Noordvleugel overleg. Het 
belangrijkste onderwerp is het Noordvleugel MKB 
financieringsfonds. Financieringsmogelijkheden zijn in de drie 
provincies versnipperd en niet transparant. Het Rijk wil graag 
een landsdekkend systeem. Een andere oriëntatie op het 
Noorden betreft de SWW samenwerking, daar wordt elders in 
deze rapportage over bericht. Inmiddels werken we ook samen 
met Utrecht-West gemeenten in het kader van het Sociale 
domein. Samenwerken is geen doel op zich. Stichtse Vecht kijkt 
waar samenwerking een toegevoegde waarde heeft en het 
meest kansvol is. 
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• College en raad besteden aandacht aan de verbonden partijen 
(gemeenschappelijke regelingen). Eén collegelid krijgt hier een 
coördinerende rol in, om voldoende aandacht voor het beheer en de 
planning & control te waarborgen. 

   Wethouder Balemans is de coördinerend wethouder Verbonden 
partijen. Met de raad zijn informatieve sessies gehouden, waarin 
o.a. de highlights  per verbonden partij zijn gepresenteerd. 
Ambtelijk is een coördinator aangesteld en een virtueel 
toetsteam samengesteld. In 2015 zijn de verbonden partijen 
geanalyseerd o.a. op bedrijfsmatige en bestuurlijke context en 
op het financiële risicoprofiel. De resultaten van de analyse zijn 
aan de raad gepresenteerd. Op basis daarvan is een 
aanbevelingen- en maatregelenpakket voor de verbonden 
partijen vormgegeven. Tevens wordt er gebouwd aan een 
regionaal netwerk van coördinatoren van Verbonden Partijen om 
de sturing op de partijen te verbeteren. 

• De samenwerking met Wijdemeren en Weesp wordt voortgezet, en 
waar wenselijk en efficiënt uitgebreid. Daarbij gelden de volgende 
uitgangspunten: 

o De democratische legitimatie is gegarandeerd; 
o Behoud van voldoende controle op de inhoud en het proces; 
o De relatie met en de eventuele consequenties voor andere 

samenwerkingsverbanden (o.a. U10) blijft onder de aandacht. Waar 
mogelijk gaan wij nieuwe samenwerkingsverbanden gezamenlijk aan; 

o Aandacht voor de bereikbaarheid van gemeentelijke voorzieningen; 
o Borging van afspraken. 
 

   Medio 2013 hebben de drie gemeenteraden van de gemeenten 
Stichtse Vecht, Weesp en Wijdemeren (SWW) besloten tot het 
aangaan van een samenwerkingsverband. Recentelijk is 
besloten dat de drie gemeenten doorgaan met de huidige taken 
die in het SWW verband zijn opgenomen tot uiterlijk 1 januari 
2018. In de tussentijd hebben de drie gemeenten de vrijheid om 
andere vormen van samenwerking te onderzoeken en/of te 
organiseren. Deze ontwikkeling heeft er toe geleid dat we ons 
opnieuw heroriënteren op onze positie in de regio. De raad heeft 
gevraagd om een peilnota. Deze nota is in januari 2016 in de 
commissie besproken waarin twee scenario’s de voorkeur 
hadden, te weten een nul-scenario en intensivering U10 
scenario. De commissie heeft gevraagd om een uitgewerkt 
voorstel. 
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2. Veiligheid en handhaving 
 

    

• Verbetering van de veiligheid heeft een hoge prioriteit. Wij werken 
verder aan uitvoering van de meerjarige beleidsdoelstellingen van het 
Integraal Veiligheidsplan. 

 

   De veiligheid is verbeterd. De actuele cijfers worden via de 
jaarrekening 2015 met de raad gedeeld. Het integrale 
veiligheidsplan 2016-2018 is als hamerstuk geagendeerd voor 
de raadsvergadering van 15 december 2015. In dit plan is de 
ambitie neergelegd het huidige veiligheidsniveau en het 
positieve veiligheidsgevoel onder inwoners te continueren. De 
benodigde middelen zijn reeds opgenomen in de begroting. Er 
worden geen extra investeringen gevraagd. 
 

• Binnen de businesscase ‘boa’s’ zetten wij in op toezichthouders via het 
project social return (in combinatie met de motie ‘brugwachters’). 
Indien mogelijk breiden wij het aantal toezichthouders uit. 

 

   De motie brugwachters is begin 2015 uitgewerkt en “verworpen”.  
Het project social return en daarbinnen het inzetten van 
toezichthouders heeft onze permanente aandacht. Dit project 
kent echter zijn beperkingen, waardoor het niet altijd mogelijk is 
geschikte kandidaten voor dit vakgebied te vinden.  
Momenteel hebben wij een toezichthouder vanuit het project 
social return in dienst. 
 

• Bij veiligheid ligt de nadruk op preventie. Uitbreiding van 
cameratoezicht is een optie. 

 

   Ten aanzien van de uitbreiding van cameratoezicht wordt 
onderzocht waar, naast het bestaande cameratoezicht, 
uitbreiding wenselijk en mogelijk is. Momenteel wordt een 
concept collegevoorstel opgesteld ten aanzien van het plaatsen 
van camera’s in het stationsgebied van Breukelen. Dit voorstel 
wordt naar verwachting in de eerste week van januari 2016 in 
het portefeuillehoudersoverleg Veiligheid besproken. 
Daarnaast dient er in het eerste kwartaal van 2016 een evaluatie 
van het gehele cameratoezicht in Stichtse Vecht te worden 
aangeleverd. Daarin worden noodzaak en meerwaarde van 
zowel sectiecamera’s als hotspotcamera’s in kaart gebracht en 
bezien of sommige camera’s op andere plekken kunnen worden 
ingezet. 
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3. Leefomgeving en infrastructuur 
 

    

• De aandacht voor de openbare ruimte blijft onverminderd. Hierbij 
betrekken wij inwonerskracht en bewonersinitiatieven.  

   De inwoners worden betrokken bij herinrichting. 

• Bij de (her)inrichting van de openbare ruimte komt nadrukkelijk 
aandacht voor de belangen van inwoners, fietsers, wandelaars en 
sporters. 

   Dit wordt meegenomen in de bestekken. Daarnaast is de nota 
Kapitaalgoederen in voorbereiding die eveneens in duurzame 
inrichting voorziet. 

• Een deel van de infrastructuur is in eigendom van derde partijen (zoals 
de provincie). Daar waar knelpunten ontstaan voor inwoners of 
bedrijven, zal de gemeente samen met hen de mogelijkheden 
verkennen en dit nadrukkelijk onder de aandacht brengen van die 
partijen die over de oplossingen gaan. 

   Dit betreft een doorlopend proces, dat met derde partijen wordt 
opgepakt als sprake is van knelpunten. 
 

• Het project ‘Kockengen waterproof’ wordt gecontinueerd. 
 

x  x Het project Kockengen Waterproof is een langjarig project met 
een looptijd tot 2025. Het project kent 10 fases en is inmiddels 
gevorderd tot fase 3. Fase 1 is uitgevoerd, fase 2 is aanbesteed 
en start in maart 2016  en fase 3 is in voorbereiding. Op de 
reeds uitgevoerde fasen loopt een evaluatie naar de effecten 
daarvan. 

• Wij willen de aanleg van glasvezel in kleine kernen en het 
buitengebied stimuleren. 

 

Geen actieve 
rol (m.u.v. 

beleidsveld 
economie) 

 

  Ten aanzien van de realisatie van dit onderdeel zijn twee sporen 
te onderkennen. Voor ondernemers wordt vanuit het programma 
economie aandacht gegeven aan glasvezel. Tezamen met 
rioolwerkzaamheden op de Gageldijk wordt glasvezel 
aangelegd. Stichting Glasvezel Gemeente doet de 
procesbegeleiding voor ondernemers aan de 
Herenweg/Gageldijk, en op (korte) termijn wellicht ook op 
andere terreinen. Verder faciliteert de gemeente voor de andere 
terreinen een aantal bijeenkomsten, maar ondernemers zijn zelf 
aan zet om de krachten te bundelen en vraagvolume te creëren.  
 
Uitgezonderd bovengenoemde activiteiten vanuit het spoor 
economie, wordt voor het overige geen actieve rol vervuld in de 
aanleg van glasvezel. Als gevolg van de Telecomwet betreft het 
een commerciële markt. Wel wordt In regionaal verband in 
diverse gremia gesproken over glasvezel. Er is veel animo om 
dat gezamenlijk op te pakken en op korte termijn te realiseren: 
De provincie, de U10, de EBU en de afzonderlijke gemeenten en 

 
12 

 



diverse marktpartijen zoals KPN.  
Zo heeft Provinciale Staten van Utrecht onlangs (7 december 
2015) een initiatiefvoorstel over glasvezelverbinding in het 
buitengebied en kleine kernen aangenomen, gericht op het 
ondersteunen van lokale initiatieven op dit gebied. 

• In de doorontwikkeling van het gebiedsgericht werken is meer ruimte 
voor zelfsturing door wijkcommissies en dorpsraden uitgangspunt. Ook 
ten aanzien van de beschikbaar gestelde budgetten. 

 

   In de afgelopen periode zijn twee initiatieven tot 
zelfwerkzaamheid door bewonersgroepen vanzelf naar boven 
gekomen. Het gaat om de proeftuin Nieuwer Ter Aa en de 
proeftuin Vreeland. Met deze initiatieven willen we ervaring 
opdoen met meer zelfbeheer en het overhevelen van budgetten 
van de gemeente naar bewonersgroepen. Als dit goed werkt, is 
de gedachte om deze aanpak ook verder uit te breiden naar 
andere kernen. 
 

• Wij willen minstens één (multi)functionele ontmoetingsruimte in iedere 
kern. 

   Op basis van dit uitgangspunt is de strategische koers voor 
dorpshuizenbeleid opgesteld. Hierin is ook aandacht voor de 
spreiding van multifunctionele ontmoetingsruimten per kern. De 
strategische koers toont aan dat de dekkingsgraad voldoet aan 
dit uitgangspunt mits we ook andere aanbieders van 
maatschappelijk vastgoed bij deze voorzieningen betrekken. De 
strategische koers voor dorpshuizenbeleid wordt nu eerst met 
alle dorpshuisbesturen besproken en daarna wordt het 
definitieve dorpshuizenbeleid door het college behandeld in het 
voorjaar 2016.  
 

 
4. Sociaal domein: welzijn, (jeugd)zorg, werk en inkomen 
 

    

• De intentie is om in de begroting van 2015 te komen tot een 
samenvoeging van de huidige programma’s 4 (onderwijs, 
kinderopvang en jeugdzorg), 6 (werk en inkomen) en 7 (welzijn en 
zorg), daar waar dit het sociaal domein betreft. 

 

   Vanaf de programmabegroting 2015 zijn de programma's 6 
Werk en inkomen en 7 Welzijn en zorg samengevoegd tot één 
programma Sociaal domein, aangevuld met het onderdeel 
jeugdzorg uit programma 4 dat vanaf 2015 Onderwijs, 
kinderopvang en peuterwerk omvat. 

• De transities in het sociaal domein krijgen de volle aandacht van het 
college en vragen om bestuurlijke transformatie en een gezamenlijke 
aanpak. Om deze zoektocht in te gaan, wordt een bestuurlijk team 
ingericht, met daarin een coördinerend wethouder. 

x  x Het bestuurlijk team met daarin een coördinerend wethouder 
voor het sociaal domein is ingericht. De transformatie zal met 
name in 2016 en 2017 extra inspanningen vragen. 
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• Vanuit de extra incidentele middelen die het rijk beschikbaar stelt voor 
minimabeleid, worden activiteiten ontwikkeld om dit beleid te 
versterken. 

   De incidentele middelen zijn betrokken bij de herijking van het 
minimabeleid dat in 2014 vorm heeft gekregen. Het herijkte 
beleid is in SWW verband tot stand gekomen. 

• Zorg wordt zoveel mogelijk dicht bij huis georganiseerd, waarbij de 
eigen kracht, samenredzaamheid en identiteit van de inwoners 
uitgangspunten zijn. 

 

   Aan dit punt is in 2015 volop uitvoering gegeven met de start 
van de Sociaal Wijkteams per 1 januari jl. Daarnaast is het al 
vanaf 2011 ingezette beleid om ten behoeve van preventie 
voorliggende voorzieningen te versterken, intensief voortgezet. 
Dit onder meer met het Collegebesluit van 7 juli jl. voor een 
speciaal pakket maatregelen voor preventie in het sociaal 
domein. Dit, op basis van een raadsbesluit van 11 november 
2014 en gericht op de versterking van de eigen kracht en 
samenredzaamheid in de wijken kernen van onze gemeente. 
 

• Wij formuleren geïntegreerd ouderenbeleid (nota Ouderenbeleid). 
 

   Het concept Actieprogramma ouderen geeft integraal weer wat 
de stand van zaken is met betrekking tot beleid en acties op het 
gebied van ouderen. In april 2015 is dit onderwerp opgepakt als 
participatief project. Vertegenwoordigers van ouderen en het 
werkveld zijn betrokken geweest bij het opstellen van het  
actieprogramma. Het concept wordt in week 51 besproken met 
een werkgroep van betrokken ouderenorganisaties en zal medio 
januari 2016 gepresenteerd worden aan het werkveld en de 
doelgroep. Begin februari 2016 volgt dan behandeling door het 
college.  

• Wij verkennen de mogelijkheid van een steunprogramma voor 
mantelzorgers. 

 

   Hieraan is in 2015 uitvoering gegeven, onder meer met een 
najaarscampagne om zoveel mogelijk mantelzorgers te bereiken 
met het oog op het verstrekken van een blijk van waardering 
(het oude ‘mantelzorgcompliment’) en om met ze in gesprek te 
kunnen gaan over de vraag aan welke ondersteuning zij 
behoefte hebben om eventuele overbelasting te voorkomen. De 
gemeentelijke inspanningen ter ondersteuning van 
mantelzorgers komen ook tot uitdrukking in de keuze van het 
College om mantelzorg tot een van de topdossiers te maken (in 
dit geval van wethouder Koops). En ook in de opstelling van het 
Actieprogramma Ouderen (in co-creatie met de Seniorenraad), 
komt dit onderwerp terug. 

• Onze samenleving biedt jeugd voldoende kansen en mogelijkheden 
om tot zelfontplooiing te komen. 

x  x Jongeren zijn actief benaderd en betrokken als experts en 
adviseurs bij verschillende zaken die hen raken en aangaan. 
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 Voorbeelden zijn de inrichting van de sportvoorziening in 
Tienhoven en de behoeftepeiling ten aanzien van de skatebaan 
in Kockengen (zal op basis van de uitkomsten daarvan worden 
verwijderd), maar ook het beleidsproces 'NJR 
impactprogramma'. Daarnaast hebben wij leerlingen van het 
Technasium in diverse adviestrajecten laten uitvoeren over bijv. 
de verplaatsing van de crossbaan in Vreeland en de inrichting 
van een speelterrein in Maarssendorp.  Met steun van het 
flexibel jeugdbudget hebben jongeren zich ingezet voor anderen 
en hun leefomgeving, wat onder andere geresulteerd heeft in de 
oprichting van een jongerenredactie voor jongerenwebsite 
JongaandeVecht.nl, frisfeesten The Jungle I en II, een 
pannakooitoernooi in Breukelen en een activiteitenweek van 
Scouting Niftarlake. De doelstelling uit het Hoofdlijnenakkoord 
blijft ook voor 2017 een prioriteit en is onderdeel van de 
reguliere werkzaamheden.  
 

 
5. Onderwijs en kinderopvang 
 

    

• Het belang om kinderen maatschappelijk betrokken te maken is groot. 
Nu de maatschappelijke stage is weggevallen, zoeken wij naar 
mogelijkheden om initiatieven die deze maatschappelijke 
betrokkenheid vergroten te ondersteunen. 

 

   Het kabinet heeft weliswaar een eind gemaakt aan de facilitering 
van de maatschappelijke Stages van Rijkswege, maar het is 
samen met het onderwijs gelukt om er in onze gemeente nog 
steeds werk van te maken. We vinden het belangrijk dat jonge 
mensen kennis maken met het gevarieerde vrijwilligersleven in 
de wijken en kernen van onze gemeente, en zich oriënteren op 
de maatschappij. De animo bij drie van de vier VO-scholen is 
onverminderd groot. Zij leveren hier zelf een bijdrage aan, en de 
Vrijwilligerscentrale Stichtse Vecht biedt het platform aan 
scholen en scholieren om afspraken te maken met allerlei 
maatschappelijke organisaties. Zolang de animo bij en de inzet 
van de VO-scholen zo groot blijft als op dit moment, is er geen 
enkele reden dit niet voort te zetten. Wij bieden nu als 
gemeentelijke organisatie voor het eerst ook zelf 
maatschappelijke stagevacatures aan. Doel van een stage bij de 
gemeente is scholieren een kijkje te laten nemen in onze 
keuken, ze waar mogelijk ook de handen uit de mouwen te laten 
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steken, ze kennis te laten maken met de manier waarop de 
gemeente op allerlei terrein aanknoopt bij vrijwilligerswerk (en dit 
ook ondersteunt), en hoe besluitvorming over gemeentelijke 
taken verloopt. Omgekeerd kan het in huis halen van 
maatschappelijke stagiaires een verrijking zijn voor de eigen 
organisatie. Het gaat om 20 tot 30 uur per scholier. Op de 
Maatschappelijke Stagemarkt op 8 oktober jl. hebben zich 17 
scholieren aangemeld als ‘junior-adviseur’, voor ‘meeloop-
stages’ waarbij ze per dag/dagdeel meelopen in een soort van 
'carroussel' in een aantal van onze werkzaamheden. 
Bijvoorbeeld: op pad met een handhaver, op pad met iemand 
van de buitendienst van Wijken & Kernen, een ochtendje op het 
Tic, met iemand van het Wijkteam of een Wmo-consulent op 
pad, meelopen met een wethouder-op-werkbezoek, samen met 
een ambtenaar of een raadslid een gemeenteraadsvergadering 
bijwonen enz. De stages vinden plaats in het 1e kwartaal van 
2016, met een gezamenlijke aftrap, in samenwerking met 
‘Vooruit!’, het netwerk van onze jonge collega’s. Verder sluiten 
de stagiaires - om ons een spiegel voor te houden - de stages af 
met een gezamenlijke presentatie of verslag in tekst en/of beeld 
van hun stagewetenswaardigheden, waar het kan vergezeld van 
enig advies hoe we het anders of beter kunnen doen. 

• Integrale kindcentra voor 0 tot 12-jarigen worden bevorderd. x  x 
 

Locatiegebonden zijn de volgende resultaten te noemen A: we 
zijn samen met schoolbesturen en kinderopvanginstellingen 
bezig met IKC bouwplannen op 3 locaties: Bij Palet Bolenstein, 
bij basisschool De Pionier en bij ‘t Kompas. Deze ontwikkelingen 
hebben een doorlooptijd tot en met realisatie van een jaar of 3.  
B: bij  basisschool  de Klaroen in Maarssen-dorp is een IKC al 
operationeel.  C: De Samenwoonschool Nigtevecht (2 scholen 
en  kinderopvang)  is in oktober in gebruik genomen en heeft de 
ambitie zich door te ontwikkelen tot IKC. Daarnaast is 15 
december 2015 aan het college een notitie ter vaststelling 
voorgelegd met uitgangspunten voor  het beleidskader 
onderwijshuisvesting. Met betrekking tot het IKC wordt daarin 
aangegeven dat de  toekomst van onderwijs en kinderopvang is 
dat opvang en onderwijs in een dagarrangement voor 0-12 
jarigen worden aangeboden. Onderwijs en kinderopvang groeien 
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steeds meer naar elkaar toe. Doorgaande ontwikkelingslijnen en 
samenhangende pedagogische visies van school en 
kinderopvang zijn daarbij leidende beginselen. Voorwaarde voor 
het realiseren van een IKC is dat de huisvesting van de 
voorzieningen in nabijheid van elkaar vorm krijgt. Bouwprojecten 
van scholen bieden de kans de ruimtelijke voorwaarden voor 
optimalisering van samenwerking goed vorm te geven. 
Uitgangspunt voor het Beleidskader Onderwijshuisvesting is dat 
de beleidskeuzes gemaakt in Coalitieakkoord en Raads-
programma worden vertaald naar onderwijshuisvestingsbeleid.  
 

• Wij streven naar verdere intensivering van de band tussen bedrijven 
en onderwijsinstellingen. 

   Dit is betrokken in het Programma Economie 2015-2018. 
Hieronder vallen onder meer de volgende activiteiten: duurzame 
samenwerking tussen (regionale) overheid, bedrijfsleven en 
UWV voor inpassen van mensen met een beperking op de 
arbeidsmarkt (vanuit o.a. Participatiewet); oprichten van een 
structureel platform voor vertegenwoordigers uit de sectoren 
onderwijs, overheid en bedrijfsleven om gezamenlijk kwesties op 
de arbeidsmarkt aan te pakken en op te lossen; uitvoeren 
(regionaal) actieplan jeugdwerkloosheid. Ontwikkelen nieuwe 
opleidingen door plaatselijk onderwijs voor een betere 
aansluiting op de arbeidsmarkt. 
 
De aansluiting onderwijs - arbeidsmarkt wordt tevens gezocht op 
regionaal niveau via de EBU en de U10. Bij dit thema richt de 
U10 zich met name op de onderkant van de arbeidsmarkt bijv. 
de nieuwe doelgroepen in het kader van de participatiewet, waar 
de EBU zich juist richt op het midden en hoger segment via de 
Human Capital Agenda (HCA). De HCA  vervult een 
faciliterende rol richting de EBU-domeinen Groen, Gezond en 
Slim. HCA legt verbindingen en probeert focus en versnelling 
aan te brengen in het opleidings- en onderwijsaanbod in de 
regio. De U10 maakt onderdeel uit van de Board en het cluster 
HCA in de persoon van wethouder de Groene. 
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6. Cultuur, sport en recreatie 
 

    

• Wij onderzoeken de mogelijkheden om buitensportaccommodaties te 
optimaliseren (aanleg kunstgrasvelden). Daarbij kijken wij zorgvuldig 
naar de mogelijkheden van bestemmingswijziging van vrijkomende 
sportvelden. 

 

x  x Dit is een continue proces, waar het beschikbaar stellen van 
middelen vanuit VJN 2015 aan bijdraagt. Er zijn reeds 3 
kunstgrasvelden gerealiseerd (hockey en osv Nita) en thans 
worden er gesprekken gevoerd met ESDO en de verenigingen 
op sportpark Daalsweide. In het uitvoeringsprogramma, dat naar 
verwachting in het 1e kwartaal 2016 in het college komt, wordt 
een investeringsplanning voor de komende jaren opgenomen.  
Voor intensiveringen op het gebied van sport is in de 
collegeperiode 4 x € 244.976 beschikbaar.  Voor het overige 
vinden activiteiten binnen budget plaats.  

• Het beleid voor toerisme en recreatie moet leiden tot versterking van 
de positie en potenties van Stichtse Vecht, zoals het realiseren van 
extra aanlegplaatsen. 

 

x  x In 2015 is de beleidsnota Recreatie en Toerisme vastgesteld. 
Het beleid is er op gericht om meer gebruik te maken van de 
potentie van de gemeente Stichtse Vecht op het gebied van 
recreatie en toerisme en de positie van de sector recreatie en 
toerisme te versterken. Verschillende onderdelen in de 
beleidsuitvoering dragen bij aan deze doelstelling, waaronder 
het ontwikkelen van ligplaatsenbeleid. Het proces om te komen 
tot ligplaatsenbeleid is opgestart in 2015. Binnen dit proces is 
een aantal locaties gevonden waar het mogelijk is om extra 
aanlegplaatsen voor passagiers- en pleziervaart te realiseren. 
Het ligplaatsenbeleid wordt in de eerste helft van 2016 afgerond. 
Daarnaast zijn er verschillende uitvoeringsprojecten opgestart 
die zijn gericht op het versterken van de VVV-functie, het 
promoten en vermarkten van het bestemmingsgebied en het 
verbeteren van het voorzieningenniveau.   
 

• Recreatievoorzieningen en evenementen zijn zoveel mogelijk passend 
bij het gebied. 

 

   Een van de uitgangspunten van de Beleidsnota Recreatie en 
Toerisme is dat recreatievoorzieningen en evenementen moeten 
passen bij het gebied en bij de veranderende recreatievraag. Dit 
is randvoorwaardelijk bij alle ontwikkelingen die gaande zijn op 
het gebied van recreatie en toerisme.  
 

• Wij onderzoeken de mogelijkheid om bed-and-breakfast voorzieningen 
vergunningvrij te maken. 

   Het is niet mogelijk om het opstarten van bed & breakfasts 
geheel vergunningsvrij te maken, aangezien er altijd bepaalde 
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 veiligheidsvoorschriften zijn die gewaarborgd moeten worden via 
het verkrijgen van een vergunning.  Wel hebben wij nieuw beleid 
opgesteld waardoor het ruimtelijk gezien veel gemakkelijker is 
om een kleinschalige B&B te beginnen in Stichtse Vecht. In 
Stichtse Vecht kan iedereen nu een kleinschalige B&B beginnen 
zonder dat hiervoor een vrijstelling of zware ruimtelijke 
procedure opgestart hoeft te worden.  
 

• De subsidiesystematiek wordt versneld geëvalueerd, waarbij wij 
overwegen om de structurele subsidies voor een aantal culturele 
organisaties opnieuw in te voeren. 

 

   De gemeente kent nieuw subsidiebeleid waarbij veel subsidies 
structureel gemaakt zijn. Ze worden gezien als 
basisinfrastructuur, zo lang ze blijven voldoen aan de behoefte 
van inwoners. 
 

• Sportsubsidies worden integraal in beeld gebracht. 
 

   Het integraal in beeld brengen van de diverse sportsubsidies 
(per club/soort) zal nog in deze collegeperiode worden afgerond.  
Tevens is het onderwerp betrokken bij het vaststellen van het 
nieuwe subsidiebeleid. Daarbij is er 1 subsidie bijgekomen voor 
sport, te weten Kader voor jeugd.  

• Het onderzoek naar het oprichten van een sportbedrijf krijgt prioriteit. 
 

 
 

 

  Op 15 december 2015 is een toezegging aan de raad in het 
college aan de orde geweest, waarin hierop nader wordt 
ingegaan. Deze toezegging, waarin de inhoudelijke visie en 
analyse van de omgeving centraal staan, wordt in een ‘lichte 
denktank’ nader besproken. Het streven is de 'lichte denktank' in 
het 1e kwartaal van 2016 op te starten. 

• Wij bevorderen een gezonde opvoeding en leefstijl (bijvoorbeeld 
aanpak Jongeren Op Gezond Gewicht Stichtse Vecht). 

 

x  x Dit is een continue proces, waarin in 2016 de nodige activiteiten 
worden uitgevoerd. Hierbij kan bijv. gedacht worden aan de 
JOGG-fitdagen in januari. In het uitvoeringsprogramma wordt dit 
verder omschreven.  
 

• Waar mogelijk stimuleren wij de realisatie van aansprekende 
faciliteiten voor jongeren. 

x  x Met steun van het flexibel jeugdbudget hebben jongeren zich 
ingezet voor hun leefomgeving, wat onder andere geresulteerd 
heeft in de crossbaan in Vreeland, calisthenics toestellen in 
Maarssenbroek, een multifunctionele sportvoorziening in 
Tienhoven en een natuurlijke pannakooi in Nigtevecht. Deze 
doelstelling blijft ook voor 2017 een prioriteit en maakt onderdeel 
uit van de reguliere werkzaamheden. 
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7. Natuur en milieu (duurzaamheid)  

    

• Bij het uitvoeringsprogramma duurzaamheid wordt onderzocht of het 
mogelijk is om een lokaal energiebedrijf (bij voorkeur in pps-vorm) op 
te richten. 

 

x  x Ter voorbereiding van de uitvoering van dit actiepunt is een 
peilnota opgesteld om eerst de verwachtingen vanuit  de raad op 
dit vlak in kaart te brengen. De peilnota is op 8 september 2015 
in de werksessie Fysiek domein besproken.  
Op dit moment loopt er een onderzoek naar het lokaal 
energiebedrijf. Op basis van de uitkomsten van dit onderzoek 
worden nadere voorstellen aan de raad voorgelegd. 

• Wij zijn voorstander van het opwekken van duurzame energie en 
willen initiatieven stimuleren, mits dit geen overlast levert voor de 
omgeving. Daarom continueren wij het terughoudende beleid voor de 
plaatsing van windturbines. 

x  x Het stimuleren van duurzame initiatieven, onder meer voor het 
opwekken van duurzame energie, is een doorlopend proces. We 
leggen daarbij als gemeente nadrukkelijk contact met 
verschillende partners.  
 

 
8. Ondernemen 
 

    

• Wij zetten krachtig in op verbetering van het ondernemersklimaat door 
onder meer: 

 

   Vanuit de gemeente wordt op diverse manieren invulling 
gegeven aan de dienstverlening aan ondernemers en de 
verbetering ervan. Op 15 december is een notitie aan het 
college aangeboden waarin de voortgang op de onderdelen 
Economie is weergegeven. De voortgang is via 
Raadsinformatiebriefnr. 79 met de raad gecommuniceerd. 
 

o Verruiming mogelijkheden tot functiewijziging binnen 
bestemmingsplannen; 

 

   In 2015 is het zgn. afwijkingenbeleid aangepast en een 
soepelere regeling opgenomen voor functieverandering van 
gebouwen ten behoeve van bedrijfsdoeleinden. Daarnaast 
nemen we waar mogelijk flexibelere centrumbestemmingen op 
in bestemmingsplannen. Voorts werken we dit jaar voor het 
eerst met bezemplannen om procedurewinst te boeken voor 
onder meer ondernemers.  

o Doorlichting leges voor het bedrijfsleven (en non-profit 
organisaties); 

 

   De leges zijn doorgelicht op kostendekkendheid door ANG. De 
doorlichting van de legesverordening moet in 2016/2017 worden 
opgepakt. Daartoe zal een onderzoeksopdracht worden 
geformuleerd. 

o Invoering ondernemersloket; 
 

   Loketfunctie: Via diverste kanalen (website, telefoon, e-mail en 
omgevingsloket) heeft de ondernemer toegang tot de gemeente 
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en worden vragen afgehandeld. De website heeft een aparte 
ingang voor ondernemers, waar men terecht kan voor o.a. 
ondernemersnieuws, informatie over gemeentelijke producten of 
het maken van een afspraak met het omgevingsloket. Via de 
telefonische ingang kunnen ondernemers vragen stellen. De 
eerste lijn van het KCC handelt de eenvoudige vragen en 
producten af. Het streven is dat 80% van deze vragen door het 
TIC beantwoord wordt. Complexe vragen over vergunningen 
worden door het KCC doorgeleid naar het Omgevinsgloket. Hier 
wordt het merendeel van deze ondernemersvragen 
afgehandeld. Daarnaast is er voor het beantwoorden van 
meervoudig complexe (vergunnings)vragen een proces 
beschreven waarin ieders rol en verantwoordelijkheid 
verduidelijkt is. De bedrijfscontactfunctionaris (BCF) is 
proceseigenaar met doorzettingsmacht en tevens 
aanspreekpunt voor ondernemers. Louter fysiek is achterhaald, 
daarom is het ondernemersloket vormgegeven door 
bovengenoemde kanalen en eigenaarschap. 

o Versterking van de positie van de bedrijfscontactfunctionaris en het 
team Economische Ontwikkeling; 

 

   Naast de eigenaarsrol van de BCF bij multicomplexe aanvragen 
richt de BCF zich op de acquisitie van nieuwe bedrijven en is 
verantwoordelijk voor het relatiebeheer van lokale ondernemers. 
Dit wordt vormgegeven door het afleggen van bedrijfsbezoeken, 
het periodiek overleg met ondernemersverenigingen en het 
bezoeken van ondernemersbijeenkomsten. 

o Samenwerking met het georganiseerde bedrijfsleven; 
 

   Periodiek vindt overleg plaats met OSV, ZZP en 
winkeliersverenigingen.  

o Blijvend ondersteunen en faciliteren van initiatieven voor de aanpak 
van leegstaande kantoren en bedrijfspanden. 

 
 

   Dit geldt tevens voor het blijvend ondersteunen en faciliteren van 
initiatieven voor de aanpak van leegstaande kantoren en 
bedrijfspanden. Verder is een concept kantorennota opgesteld. 
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• De invoering van een Economic Board Stichtse Vecht wordt verkend. 
 

Anders 
vormgegeven 

  Binnen het Programma Economie wordt samengewerkt met 
bedrijfsleven, onderwijs en overheid. Dit zijn de drie pijlers van 
waaruit de constructie van een Economic Board vaak is 
vormgegeven. Om de voortgang van het programma te bewaken 
is in 2015 een stuurgroep "samen aan zet" geformeerd. Deze 
bestaat uit de Ondernemersverenging Stichtse Vecht, het ZZP-
platform en gemeente. Daarnaast vindt de uitvoering van de 
verschillende speerpunten en activtiteiten uit het programma in 
verschillende samenwerkingsvormen plaats met ondernemers, 
onderwijs en gemeente plaats. In de praktijk is met het 
vormgeven en uitvoeren van het Programma Economie de 
afgelopen periode een constructie ontstaan die de kenmerken 
heeft van een Economic Board. Ook naar de mening van  
betrokken ondernemersverenigingen wordt in de praktijk al 
gewerkt in de constructie van een Economic Board. 

• Er komt een gemeentelijke economische visie, met aandacht voor 
bedrijventerreinen en winkelgebieden. Hierbij wordt samengewerkt met 
Weesp en Wijdemeren. 

 

x  x 
 

De economische visie is in november 2014 vastgesteld. Voor de 
uitvoering van het speerpunt economie van het  college is het 
Programma Economie vastgesteld. De ambitie van het 
Programma Economie is het stimuleren van de economische 
positie van de gemeente Stichtse Vecht in de regio Utrecht. (zie 
ook memo 15 december 2015) 
 

• Er komt extra aandacht binnen het inkoopbeleid voor aanbesteding 
aan lokale ondernemers. 

   In december 2014 heeft het college het inkoopbeleid 
vastgesteld. In dit beleid is bijzondere aandacht voor de lokale 
economie door bij zogenaamde meervoudig onderhandse 
aanbestedingen lokale ondernemers te betrekken. Op dit 
moment wordt verdere professionalisering van de inkoopfunctie 
voorbereid. Stimulering van de lokale economie is hierbij één 
van de speerpunten. 
 

 
9. Bouwen en wonen 
 

    

• Daar waar mogelijk wordt 30% van de nieuwbouwwoningen in de 
sociale sector gebouwd. Wij streven naar een evenwichtige 
woningvoorraad (huur en koop). 

 

x  x De raad heeft tussentijds deze wens aangescherpt. Het streven 
is veranderd in harde eis. De aantallen worden bijgehouden. In 
2016 volgt een nieuwe woonvisie. 
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• Levensloopbestendig bouwen wordt gestimuleerd. 
 

x  x Een programma wonen en zorg, waarin dit een hoofdonderwerp 
is wordt in 2016 uitgevoerd. 
 

• Wij gaan verder op de ingezette koers om (in die situaties waar al 
lange tijd sprake is van permanente bewoning) het wonen in 
recreatieverblijven te legaliseren. 

 

   Dit punt is actueel, voor diverse parken wordt hier aan gewerkt. 
Een aantal parken is reeds gelegaliseerd. 
 

• Grootschalige nieuwbouw buiten de rode contouren ligt niet in ons 
streven. 

 

   Bij nieuwbouw richt de gemeente zich op inbreidingslocaties. 
 

• Voor woningbouw wordt gekeken naar de invulling van kernrandzones 
en inbreidingslocaties. 

 

   Zie voorgaand punt voor wat betreft de kernrandzones. 
Daarnaast wordt in 2016 gestart met de voorbereidingen voor 
het opstellen van een omgevingsvisie waarin deze zones 
worden meegenomen. 
 

• Bestaande woningbouwprojecten worden voortgezet en waar mogelijk 
versneld uitgevoerd. 

 

   In 2015 is een aanjaagteam ingesteld dat waar mogelijk 
projecten versneld. Wij zetten dit team in 2016 voort. 
 

• De bevoegdheden ten aanzien van woonruimteverdeling worden beter 
ingezet voor onze inwoners. 

 

   In 2015 is een nieuwe Huisvestingsverordening vastgesteld die 
hieraan tegemoet komt. Bovendien zal ter uitvoering daarvan 
worden ingezet op Lokaal Maatwerk. 
 

• Er moet blijvende aandacht zijn voor de positie van 
woonbootbewoners.  

 

   Dit wordt betrokken bij het opstellen van bestemmingsplannen. 
 

• Het monumentenbeleid wordt geconcretiseerd. 
 

   De cultuurhistorische waardenkaart wordt in het najaar van 2016 
door de raad vastgesteld. Hiermee is in kaart gebracht welke 
cultuurhistorische waarden aanwezig zijn binnen onze 
gemeente. Op basis hiervan zal invulling gegeven gaan worden 
aan het beleid voor cultureel erfgoed, waarin we gaan bepalen 
hoe we ons gaan inzetten voor de instandhouding en 
bescherming ervan. Hiermee wordt gestart nadat de aanwezige 
waarden inzichtelijk zijn gemaakt in de cultuurhistorische 
waardenkaart.   
 

• Wij zetten in op nieuwe prestatieafspraken met de woningcorporaties.    De prestatieafspraken zijn op 11 december 2015 ondertekend. 
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10. Financiering en algemene dekkingsmiddelen inclusief 

maatschappelijk vastgoed 
 

    

• Een verhoging van OZB-opbrengsten is onwenselijk, behoudens 
indexeringen en areaaluitbreidingen. Alleen in extreme situaties is een 
uitzondering mogelijk. 

 

   De afgelopen jaren zijn de OZB-opbrengsten alleen verhoogd 
met de inflatiecorrectie. Daarbij wordt aangesloten bij de door 
het Rijk gepresenteerde inflatiecijfers bij de jaarlijkse 
meicirculaire. De areaaluitbreiding is gecorrigeerd. 
 

• Rijkskortingen worden in principe budgettair neutraal binnen de 
gemeentebegroting verwerkt. 

 

   Het budgettair neutraal verwerken van Rijkskortingen is als één 
van de financiële uitgangspunten vastgesteld door het college in 
2014. 
 

• Wij pakken de doorontwikkeling van de planning en controlcyclus op, 
met als uitgangspunt een transparante begroting en P&C instrumenten 
(begroting, bestuursrapportages en rekening). Deze instrumenten 
omvatten daadwerkelijke sturingsinstrumenten voor alle geledingen: 
raad, college en ambtelijke organisatie. 

 

x  x Afgelopen jaren is de planning en controlcyclus ingericht. De 
doorontwikkeling van de begroting is nagenoeg gerealiseerd 
door middel van de begrotingsapp, een compactere presentatie 
en het benoemen van  kritische prestatie-indicatoren (KPI’s) 
voor twee van de zeven programma's. De resterende 
programma's worden naar verwachting begin 2017 afgerond. 
Het project wordt voortgezet in de BIB voor integrale informatie 
managementinformatie. 
 

• Wij maken de toekomstige bezuinigingsopgaven concreter. Zo geven 
we inzicht in de eventuele investeringsruimte voor de komende jaren 
(ruimte voor nieuw beleid). 

 

   Bij de Voorjaarsnota 2015 zijn de gewenste investeringen voor 
de komende jaren in beeld gebracht. Ook zijn de daarvoor 
beschikbare middelen, die na invulling van de autonome 
middelen resteerden, in kaart gebracht. Op deze wijze is 
inzichtelijk gemaakt hoe de gewenste toekomstige investeringen 
zich verhouden tot de op dit moment bekende financiële ruimte. 
 

• De reservepositie van de gemeente moet gezond blijven.    In 2015 is opnieuw de Stresstest op de gemeentelijke financiën 
uitgevoerd. Ditmaal in combinatie met de door de VNG 
ontwikkelde Houdbaarheidstest gemeentefinanciën.  Beide 
testen resulteerden in een gemiddeld tot gunstig beeld voor de 
financiële positie van Stichtse Vecht. Het beeld van de 
Stresstest 2015 heeft zich ten opzichte van de eerdere 
Stresstest in gunstige zin ontwikkeld, o.a. tot uiting komend in 
een verbetering van de indicatoren weerstandsvermogen en 

 
24 

 



voorzieningen/gespaard voor onderhoud. Daarnaast bevindt de 
omvang van de Algemene reserve zich boven de door de raad 
vastgestelde minimumnorm. De ratio weerstandsvermogen 
bedroeg bij de begroting 2016 2,09 en kwam daarmee uit op het 
door de raad in de Nota Risicomanagement Stichtse Vecht 2011 
vastgelegde streefcijfer: categorie uitstekend ratio 2,0 en hoger). 
 

• Het gemeentelijk beleid over maatschappelijk vastgoed wordt 
geëvalueerd. 

   Dit punt is gerealiseerd. Het (maatschappelijk) vastgoed in de 
twaalf kernen is in beeld gebracht middels een 
portefeuilleanalyse. Op basis daarvan is gemeentebreed beleid 
geformuleerd voor voorzieningen en accommodaties in de vorm 
van de nota integraal voorzieningen en accommodatiebeleid 
(IVAB). Gedurende het werkproces voor het opstellen van deze 
beleidsnota IVAB, zijn ook de uitgangspunten uit de Peilnota 
Uitgangspunten voor (maatschappelijk) vastgoed van juni 2013 
getoetst aan de praktijk. Op basis van deze bevindingen zijn de 
uitgangspunten geanalyseerd en omgezet in concrete en 
definitieve beleidslijnen. Het college heeft de Beleidsnota IVAB 
op 10 november vastgesteld.  De gemeenteraad is middels een 
RIB geïnformeerd over de voortgang (nr. 67). 
 

Samenstelling college, inclusief portefeuilleverdeling 
Per 5 januari 2016 
 

    

Burgemeester M.J.D. Witteman (1 fte) 
1. openbare orde en veiligheid 
2. externe betrekkingen 
3. regionale samenwerking (primus) 
4. communicatie 
5. internationale zaken 
6. personeel & organisatie 
7. evenementenbeleid. 
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P.F. de Groene, D66, (1 fte)   
1. onderwijs & Bibliotheek      
2. economie, inclusief recreatie, toerisme en plassenschap (topdossier) 
3. gemeentelijke huisvesting en facilitaire zaken 
4. verkeer  
5. participatie 
6. U10/BRU / Economic Board (regionale samenwerking) 
7. cultuur  
8. water 

 
1e locoburgemeester 
 
Projecten: Nyenrode, Planetenbaan en fietsbrug Nigtevecht 
wijkwethouder Breukelen, Nieuwersluis en Vreeland. 

    

F. Živković-Laurenta, D66, (0,6 fte)  
1. ruimtelijke ordening  
2. volkshuisvesting  
3. monumenten  

 
4e locoburgemeester 
 
Projecten: Bisonspoor (topdossier), Harmonieplein, Merenhoef en 
Daalseweide 
wijkwethouder Maarssen-dorp. 
 

    

E.R.M Balemans, VVD, (1 fte)  
1. financiën  
2. beheer leefomgeving  
3. integrale handhaving  
4. toezicht gemeenschappelijke regelingen  
5. gemeentelijke dienstverlening (inclusief ict)  
6. deregulering (topdossier) 
7. regionale samenwerking SWW (secundus)  

 
2 e locoburgemeester 
 
Projecten: ODRU 
wijkwethouder Loenen en Loenersloot. 
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V. van der Horst, Streekbelangen, (0,9 fte)  
1. sport (topdossier) en spelen 
2. sociale zaken, inclusief vluchtelingenbeleid/ participatiewet.  Lid 

bestuurlijk team sociaal domein)  
3. maatschappelijk vastgoed  
4. inkoop en aanbestedingen  
5. grondbedrijf  

 
3 e locoburgemeester 
 
Projecten: Daalseweide, Vluchtelingen en Veenkluit 
wijkwethouder Maarssenbroek. 

    

mevrouw J.A. Koops, ChristenUnie-SGP, (0,7 fte)  
1. wmo (inclusief topdossier mantelzorg). Voorzitter bestuurlijk team 

sociaal domein. 
2. volksgezondheid  
3. ouderenbeleid 
4. subsidiebeleid  
5. jeugdbeleid en jeugdzorg 
6. RTV Stichtse Vecht 

 
5 e locoburgemeester 
 
Projecten: ’t Kampje 
 
wijkwethouder Oud Zuilen, Tienhoven en Nigtevecht. 
 

    

mevrouw L.J. van Dort, GroenLinks, (0,7 fte)  
1. welzijn (inclusief dorpshuizen) Lid bestuurlijk team sociaal domein. 
2. gebiedsgericht werken 
3. duurzaamheid (topdossier) en milieu 
4. recreatieschap Stichtse Groenlanden 
5. natuur en landschap 
6. dierenwelzijn 
7. bestuurlijke vernieuwing 
8. jongerenwerk 

 
6 e locoburgemeester 
  
wijkwethouder Nieuwer ter Aa en Kockengen. 
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